
PROTOKÓ Ł NrXIV/2016 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 29 lutego 2016 r. 

Stan radnych.....................................15 
Obecnych na sesji 	 15 

Lista obecno ści stanowi załącznik do protoko łu. 

Ad.!. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
otwarcia XIV/2016 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca Rady - Pani Anna 
Olejniczak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powitała radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 

- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Panią  Joannę  Anglisz-Myszkę  - Zastępcę  Wójta Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Panią  Barbarę  Felską  - Kierownik GOPS w Swidwinie 
- Pana Rafała Terleckiego - Prezesa Gminnego Zak ładu Gospodarki Komunalnej w Swidwinie 
- Pana Jakuba Szynkowskiego - Dyrektora ZS w Lekowie 
- Panią  Dorotę  Adamiak - Z-c ę  Dyrektora ZS w Lekowie filia w Oparznie 
- Panią  Sylwię  Żmudę-Kowalczyk - Kierownik SDS w Kl ępczewie 
- Pana Jana Bronowickiego - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie 
- Pana Mieczys ława Patyka - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie 
- Pana Sebastiana Basiejko - Kierownika Ref. OKZiS UG Swidwin 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Referatu Rolnego i Ochrony Srodowiska UG Swidwin 

Na podstawie listy obecno ści stwierdzono quorum do podj ęcia prawomocnych uchwał . 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z sesji Nr 
XIII/2015 z dnia 29.12.2015 r. wyłożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wp łynęły żadne uwagi do protoko łu. Radni w głosowaniu jawnym 
przyj ę li protokół  jednogłośnie, stosunkiem g łosów „za" - 15. 

Ad. 3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak oznajmiła, że porządek obrad podany był  w 
zaproszeniach na sesj ę . Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyj ę li porządek obrad. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie porządku obrad. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Czas dla samorządów. 
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6. Sprawozdanie Przewodnicz ących Komisji Rady Gminy oraz Wita Gminy z prac w okresie 
między sesjami. 
7. Przedstawienie planów pracy komisji sta łych Rady Gminy. 
8. Gospodarka mieniem komunalnym na terenie Gminy. 
9. Dyskusja. 
10. Podj ęcie uchwał : 
- w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie dzier żawy na okres d łuższy niż  3 lata 
- w sprawie wyrażenia zgody na przyj ęcie w drodze darowizny nieruchomo ści gruntowej 
w Kluczkowie 
- w sprawie przyj ęcia Programu Opieki nad zwierz ętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Swidwin w 2016 r. 
- w sprawie utworzenia Zwi ązku Powiatowo-Gminnego Powiatu Swidwińskiego 
- w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2016 
- w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2016 
11. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
12. Wolne wnioski. 
13. Zakończenie. 

Ad. 4. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Interpelacji nie zg łoszono. 

Ad. 5. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pan Andrzej Żubert, So łtys Świdwinka w związku z tym, że w sesji nie uczestniczy ł  
Dyrektor Powiatowego Zarz ądu Dróg w Swidwinie poprosi ł  Radnych Powiatowych, aby 
pomogli w sprawie drogi Osiedle-Swidwinek. Doda ł , że jadąc tą  drogą  urwał  zderzak i poniós ł  
wysokie koszty naprawy. Zauważył , że droga jest w tragicznym stanie. W pobli żu istnieje 
zakład naprawy samochodów oraz zak ład Pana Z.Rybickiego i przejeżdża tamtędy mnóstwo 
samochodów. 

Na salę  obrad wszedł  Pan Boles ław Helwig. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak przywitała Pana Boles ława He łwiga Zastępcę  
Dyrektora ds. technicznych Powiatowego Zarz ądu Dróg w Swidwinie. 

Pan Andrzej Żubert, So łtys Świdwinka zwróci ł  się  do Pana Boles ława Helwiga o zrobienie 
drogi w Swidwinku, bo proszą  o to nie tylko mieszkańcy miejscowo ści. 

Pan Boles ław Helwig odpowiedział , że jak tylko pozwolą  warunki atmosferyczne, to wejd ą  
tam ze sprzętem. 

Pani Maria Piątek, So łtys Bystrzyna, zwróci ła się  z pytaniem, kiedy z powrotem zostanie 
zamontowane lustro przy wyje ździe z jeziora w miejscowo ści Bystrzyna, które zosta ło stamtąd 
zabrane. 

Pan Boles ław Helwig odpowiedział , że lustro o którym mówi ła pani So łtys, nie zostało zdj ęte 
tylko zostało zniszczone. Zosta ł  zerwany uchwyt i nie nadaje si ę  do montażu, trzeba zakupi ć  
nowe, ale nie wie jaka będzie decyzja w tej sprawie. 
Odnosząc się  ponownie do sprawy drogi w Swidwinku, zauwa żył  że droga ta jest kilka razy w 
roku równana i profilowana, a warunki atmosferyczne maj ą  wpływ na jej stan. Dodał , że 
również  w tym roku będzie ona remontowana, zostanie wyrównana i zag ęszczona, jak tylko 
pozwolą  na to warunki atmosferyczne. 
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Pani Irena B łażej czyk, So łtys Oparzna, poruszyła sprawę  wycinki drzew w Oparznie, gdzie 
zostały usunięte dwa drzewa i podczas wycinki zosta ł  zniszczony chodnik. So łtys zauważyła, 
że przy drodze do Goli zosta ły wycięte trzy drzewa i pozosta ło jeszcze jedno drzewo, które 
zagraża bezpieczeństwu, gdyż  jest spróchniałe i chwieje si ę . Poprosi ła by przyjrze ć  się  sprawie. 

Pan Otto Leske, So łtys Krosina, odpowiedział , że chodnik nie został  zniszczony przez osoby 
dokonuj ące wycinki, bo on już  był  zniszczony. Doda ł , że sam osobi ście wycinał  drzewo i wie 
jak było. 

Ad. 6. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI RADY GMINY ORAZ 
WÓJTA GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 

Przewodnicząca Rady poprosi ła o zabranie g łosu Przewodniczących Komisji. 

Pani Iwona Piotrowicz - Przewodnicz ąca Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, 
Handlu, Usług, Bezrobocia i Opieki Spo łecznej poinformowa ła, że między sesjami odby ły się  
dwa posiedzenia komisji. Na pierwszym posiedzeniu w dniu 25.01.2016 r. poruszono temat 
nieruchomo ści gminy Swidwin przeznaczone go sprzeda ży, informacj ę  odnośnie lokali 
mieszkalnych znajduj ących si ę  w zasobach gminy oraz pozaustawowe formy pomocy 
społecznej. W dniu 11.02.2016 r. odbyła się  kolejna komisja wspólna z komisj ą  Rolnictwa, 
Leśnictwa, Ochrony Srodowiska, Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa. Na Komisji radni 
omówili rozwój gospodarczy handlu i us ług na terenie gminy oraz plan promocji gminy na 
2016r. 

Pan Tomasz Martul - Przewodnicz ący Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony Środowiska, 
Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa poinformowa ł , że od ostatniej sesji Rady Gminy 
odbyły się  cztery posiedzenia Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony Srodowiska, 
Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa. W dniu 11.01.2016 r. odby ła się  komisja, na której 
został  opracowany plan pracy Komisji Rolnictwa na 2016 r. W dniu 11.02.2016 r. mia ła 
miejsce wspólna komisja, na której omówiono m. in. fundusz so łecki. W dniach 20.02.2016 r. 
oraz 27.02.20 16 r. odby ły się  Komisje Rolnictwa, podczas których sprawdzano stan dróg 
gminnych (komisja objazdowa). 

Pan Piotr Sieradzki - Przewodniczący Komisji O światy, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki 
Radnych poinformowa ł , że w dniu 19.02.2016 r. odby ło się  posiedzenie Komisji O światy, 
Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki Radnych. Na komisji omówiono plan pracy Komisji O światy 
na 2016 r. oraz zapoznano si ę  z kalendarzem imprez sportowych i zawodów sportowych na 
2016r. 

Pani Anna O łejniczak - Przewodnicząca Rady Gminy poinformowa ła, że w dniu 04.0 1 .20 16 r. 
odbyło się  wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Swidwin. Na posiedzeniu omawiane 
były plany inwestycyjne Gminy Swidwin na 2016 r. Na komisji w dniu 25.01.2016 r., poza 
wcześniej wymienionymi tematami, przedstawione zosta ły propozycje planu pracy Komisji 
Rewizyjnej. Natomiast na posiedzeniu komisji w dniu 19.02.2016 r. przedstawione zosta ły 
informacje dotyczące lokali mieszkalnych znajduj ących si ę  w zasobie Gminy Swidwin. 
Ponadto omówiono projekty uchwa ł  na dzisiejszą  sesj ę . 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  informacj ę  z działalności w okresie mi ędzy 
sesjami: 
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Zadania realizowane przez Referat O światy, Kultury, Zdrowia, Sportu w bieżącym 
okresie 

- dowóz uczniów niepe łnosprawnych z terenu gminy Świdwin do Szko ły Specjalnej w 
Swidwinie i Sławoborzu; 

- dowóz pensjonariuszy do Środowiskowego Domu Samopomocy w Klępczewie; 
- bieżąca obsługa Gminnej Hali Sportowej w Lekowie, świetlic oraz bibliotek; 
- przygotowanie sprawozdania z realizacji programu „Wyprawka szkolna 2015"; 
- przygotowanie rozliczenia rocznego środków Funduszu Pracy na dofinansowanie 

pracodawcom kosztów kszta łcenia pracowników m łodocianych 2015 r.; 
- przygotowanie rozliczenia rocznego wykorzystania dotacji celowej otrzymanej w 2015 

r. na realizacj ę  zadania „Książki naszych marzeń"; 
- przygotowanie rozliczenia dotacji celowej w 2015 r. na wyposa żenie szkó ł  

podstawowych i gimnazjów w podręczniki, materiały edukacyjne i materia ły 
ćwiczeniowe; 

- przygotowanie rozliczenia dotacji celowej otrzymanej w 2015 r. na dofinansowanie 
zadań  w zakresie wychowania przedszkolnego; 

- ogłoszenie i rozstrzygni ęcie otwartych konkursów ofert 2016 w zakresie 
upowszechniania kultury fizycznej i sportu, przyznane dotacje: 

- GLKS Huragan Bierzwnica - 7.000 z ł  
- GLKS Jedno ść-Ikar Krosino - 13.000 z ł  
- UKS Rega Bierzwnica - 10.000 z ł  
- UKS Ayatar Lekowo - 10.000 z ł  

- naliczenie i rozliczenie dotacji dla punktów przedszkolnych w Lekowie, Oparznie i 
przedszkola w Kluczkowie; 

- opracowanie i realizacja wraz ze świetlicami i stowarzyszeniami programu zaj ęć  
podczas ferii zimowych 2016 (zaj ęcia w świetlicach gminnych, w hali sportowej w 
Lekowie). 

Zadania realizowane z zakresu budownictwa i zamówie ń  publicznych oraz pozyskiwania 

funduszy unijnych w bieżącym okresie: 

- 12 stycznia br. z łożony został  wniosek o dofinansowanie budowy drogi na Świdwinku 
pn. „Przebudowa drogi gminnej na dzia łkach nr 446/20, 446/21, 756/1 5 obręb 
Świdwinek". Warto ść  całego zadania to 1.375.389,13 A. Koszty kwalifikowane 
obejmuj ą  63,63% kosztów brutto inwestycji, tj. 875.159 É. Wniosek zosta ł  złożony w 
ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020; 

- w dniach 25-26 stycznia br. odby ła się  kontrola dokumentów realizacji projektu pn. 
„Zakup fabrycznie nowego, średniego samochodu ratowniczo-ga śniczego z funkcj ą  
ograniczenia skażeń  dla OSP Bierzwnica" w ramach Osi 4: Infrastruktura Ochrony 
Srodowiska - Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego. Kontrola zakończyła się  wynikiem pozytywnym. Gmina 
Swidwin oczekuje na przekazanie zatwierdzonej do refundacji kwoty w wysoko ści 
128.292,25 zł ; 

- trwaj ą  prace zwi ązane z utworzeniem Związku Powiatowo-Gminnego Powiatu 
Swidwińskiego, którego zadaniem b ędzie zapewnienie transportu publicznego dla 
mieszkańców gmin, wchodzących w jego sk ład. Gmina Swidwin będzie członkiem 
przedmiotowego Zwi ązku. Opracowany zosta ł  statut Zwi ązku i przes łany do 
uzgodnienia z Wojewodą  Zachodniopomorskim. Aktualnie konsultowane s ą  
dokumenty: regulamin i porozumienie. 
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- przeprowadzono zapytanie ofertowe na opracowanie Planu Gospodarki Niskoemisyjnej 
dla Gminy Swidwin na lata 2016-2020. W dniu 03.02.2016 r. zawarta zosta ła umowa z 
firmą  EFEKTYWNIEJ s.c. z siedzib ą  we Wroc ławiu. Koszt wykonania Planu to 
11.068,77 zł  brutto. Termin opracowania i uchwalenia Planu: do 15 maja br. Przedmiot 
opracowania Planu obejmuje w szczególno ści: 

- opracowanie Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Świdwin na lata 
2016-2020, zgodnie ze szczegó łowymi zaleceniami dotyczącymi struktury planu 
gospodarki niskoemisyjnej oraz wytycznymi okre ślonymi w zapytaniu 
ofertowym z dnia 20 stycznia 2016 r. 

- stworzenie bazy danych zawieraj ącej wyselekcjonowane i usystematyzowane 
informacje, pozwalaj ące na ocenę  gospodarki energią  w Gminie Swidwin oraz w 
jej poszczególnych sektorach i obiektach a tak że inwentaryzacj ę  emisji gazów 
cieplarnianych. 

Wójt dodał , że o dofinansowanie w wysoko ści 50% warto ści projektu b ędzie pisany 
wniosek do Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Szczecinie. 

- Towarzystwo Przyjació ł  Dzieci w partnerstwie z gmin ą  Świdwin złożyło wniosek pn. 
„Wyższe kompetencje - wi ększe możliwo ści: szkolenia j ęzykowe dla osób doros łych 
zamieszkałych na terenie gmin Swidwin i Polanów". Wniosek zosta ł  złożony 22 lutego 
br. w ramach osi priorytetowej VIII EDUKACJA Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego 2014-2020. Warto ść  zadania to 
368.181,92 A. Projekt przewiduje szkolenia z j ęzyka angielskiego i niemieckiego dla 
osób doros łych, w szczególno ści o niskich kwalifikacjach i osób starszych; 

- dobiegaj ą  końca prace budowlane przy remoncie lokalu socjalnego w Be łtnie po 
budynku hydroforni; 

- trwa ocena formalna uproszczonych wniosków, z łożonych w ramach Kontraktu 
Samorządowego „Strefa Centrum", reprezentowanego przez trzy powiaty: świdwiński, 
drawski i łobeski, w którym uczestniczy równie ż  gmina Swidwin. Kontrakt zosta ł  
złożony w październiku ubieg łego roku w Urzędzie Marszałkowskim. Gmina Swidwin 
złożyła w Kontrakcie wniosek pn. „Wsparcie edukacyjne uczniów szkó ł  podstawowych 
i gimnazjalnych z terenu gminy Swidwin" o warto ści 3 16.000,00 zł  brutto; 

Zadania realizowane przez Referat Rolnictwa w bie żącym okresie: 

- wydano 2 decyzje o rozgraniczeniu nieruchomo ści; 
- wydano 18 za świadczeń  o planie zagospodarowania przestrzennego; 
- wydano 23 za świadczenia o powierzchni gospodarstwa dla rolników; 
- wydano 40 zezwoleń  na usunięcie drzew i krzewów; 
- nadano numery porządkowe dla 3 nowo wybudowanych nieruchomo ści; 
- na dzień  10.03.2016 r. ogłoszono przetarg nieograniczony na sprzeda ż  nieruchomo ści 

gruntowej niezabudowanej w Bierzwnicy, dzia łka nr 227/12 o pow. 3,9205 ha cena 
wywoławcza nieruchomo ści - 97.000,00 z ł ; 

- od 01.02 br. przyjmowano wnioski na zwrot podatku akcyzowego. Przyj ęto 215 
wniosków. Dzisiejszy dzień  jest ostatnim dniem na sk ładanie wniosków. Wypłata 
podatku akcyzowego nast ąpi do dnia 30 kwietnia br.; 

- w dniach 2-3.02 br. pracownicy Urz ędu dokonali przeglądu lokali gminnych pod 
względem stanu technicznego; 

- w dniu 8.02 br. strażnik gminny, kierownik ref. rolnego oraz pracownik GOPS dokonali 
przeglądu lokali gminnych pod względem bezpieczeństwa ppoż . W lokalach, w których 
stwierdzono nieprawid łowości pouczono najemców, aby w terminie 7 dni wykonali 
zalecenia Komisji. W dniu 16.02 br. pracownicy Urz ędu dokonali ponownej kontroli w 
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lokalach, w których stwierdzono nieprawid łowości. Dane nieprawid łowo ści zostały 
usunięte; 
Ochrona środowiska i gospodarka odpadami 

- prowadzone jest post ępowanie w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  przedsięwzięcia pn. „Budowa farmy 
fotowoltaicznej o mocy do 6 MW wraz z infrastruktur ą" na działkach nr 211, 13 i 34/4 
obręb Kluczkowo; 

- do dnia 29.02 br. przyjmowane są  wnioski na zadanie dotyczące usuwania azbestu z 
terenu gminy Swidwin. Do tej pory złożono 20 wniosków; 

- wyłapano bezdomnego psa w Bierzwnicy, którego przekazano do schroniska. Wy łapano 
także bezdomnego psa potrąconego przez samochód w S ławie. Pies obecnie przebywa 
pod opieką  TOZ; 

- wystawiono tytu ły wykonawcze do Urz ędu Skarbowego na osoby zalegaj ące z opłatą  
śmieciową ; 

- złożono 13 nowych deklaracji o wysoko ści opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi; 

- dnia 2.04 br. zostanie zorganizowana zbiórka odpadów wielkogabarytowych. 
Ogłoszenia zostaną  przygotowane w pierwszej polowie marca i dostarczone So łtysom. 

Wójt poinformował , że w dniu 12.02. br. burmistrz Sanitz - Joachim Hinecke dostarczy ł  
kolejny transport sprz ętu rehabilitacyjnego i sprz ętu potrzebnego osobom 
niepełnosprawnym. Dystrybucj ą  tego sprzętu, czy użyczeniem zajmuje si ę  GOPS i tam 
osoby potrzebuj ące powinny się  zgłaszać . Wójt dodał , że sprzęt może być  także 
udostępniony osobom potrzebuj ącym z gmin o ściennych. 
Wójt podziękował  wszystkim, którzy zaanga żowali się  w różne formy pomocy dla chorej 
Karolinki organizuj ąc zabawy i zbiórki. Podzi ękował  Pani Kierownik GOPS za 
zorganizowanie akcji pieczenia p ączków na t łusty czwartek, wszystkim którzy 
zaangażowali się  w pieczenie pączków oraz wolontariuszom, którzy je sprzedawali. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki poinformował , że trwaj ą  przygotowania do przyjmowania 
wniosków Rodzina 500 plus. Gmina jest na etapie ustalania szczegó łów. W związku z dużą  
ilością  osób uprawnionych do skorzystania z programu Wójt zaproponowa ł , aby wnioski 
były przyjmowane zarówno w GOPS, jak i w So łectwach w ściśle określonych dniach. 
Poprosi ł, aby po zakończeniu sesji na sali pozostali So łtysi i zostanie przeprowadzone 
losowanie kolejno ści, w jakiej wnioski b ędą  przyjmowane. W ten sposób Gmina chce 
odciążyć  i zmniejszyć  tłok w GOPS. Wnioski można tek składać  przez Internet. Wójt 
zaznaczy ł , że przyjmowane będą  tylko kompletne wnioski, ponieważ  osoby przyjmuj ące 
wnioski w sołectwach nie b ędą  mieć  kontaktu informatycznego ani dost ępu do 
dokumentacji. Natomiast wnioski wymagaj ące dodatkowej weryfikacji powinny by ć  
przyjmowane w GOPS. 
Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że program Rodzina 500 plus to 
nieopodatkowane 500 z ł  miesięcznie na każde drugie i kolejne dziecko bez dodatkowych 
warunków. Rodziny o niskich dochodach otrzymaj ą  wsparcie także na pierwsze lub jedyne 
dziecko. Z pomocy skorzystaj ą  rodzice oraz opiekunowie dzieci do 18 roku życia. Rodzina 
z niepełnoletnimi dziećmi będzie mogła otrzymać  500 zł  na drugie i kolejne dziecko 
niezależnie od dochodu. W przypadku rodzin z dochodem poni żej 800 zł  na osobę  wsparcie 
otrzyma rodzina także na pierwsze lub jedyne. dziecko. Dla rodzin z dzieckiem 
niepełnosprawnym kryterium dochodowe jest wy ższe i wynosi 1200 z ł  netto. Swiadczenie 
wychowawcze b ędzie realizowane w GOPS, a w sprawach w których maj ą  zastosowanie 
przepisy unijne o koordynacji systemu zabezpieczenia spo łecznego świadczenia realizował  
będzie również  Marszałek Województwa. Wniosek o te świadczenie b ędzie składany raz do 
roku przez Internet lub osobi ście. Osoby ubiegaj ące się  o wsparcie na pierwsze dziecko 



będą  dokumentowały sytuacj ę  dochodową  dołączaj ąc do wniosku odpowiednie 
zaświadczenie o dochodach. Gdy rodzina ubiega ć  się  będzie o świadczenie wyłącznie na 
drugie i kolejne dzieci nie będzie konieczno ści dokumentowania sytuacji dochodowej. 
Wnioski będzie można składać  od 01.04.20 16 r. do momentu startu programu. Je ś li 
wniosek zostanie z łożony w ciągu pierwszych trzech miesi ęcy rodzice dostan ą  również  
wyrównanie od 01.04.2016 r. Pozwoli to unikn ąć  kolejek i zapewni p łynność  wypłat. Do 
programu będzie można dołączyć  w dowolnym momencie, w kolejnych miesi ącach 
świadczenie będzie wyp łacane od miesi ąca, w którym rodzice z łożą  wniosek. Co do zasady 
dla osób korzystaj ących z programu okres rozliczeniowy b ędzie trwa ł  od 01.10. do 30.09. 
następnego roku kalendarzowego. Istotne jest to, że w pierwszym okresie przyznawania 
prawa do świadczenia okres rozliczeniowy b ędzie dłuższy, gdyż  rozpocznie si ę  od 01.04 i 
trwać  będzie do 30.09.2017 r. Jakie koszty poniesie gmina lub GOPS trudno jest obecnie 
okre ślić . W początkuj ącej fazie realizacji ustawy pomoc pa ństwa w zakresie wychowania 
dzieci koszty będzie można ustalić  po pierwszej wyp łacie świadczeń  wychowawczych oraz 
ustaleniu osób uprawnionych. 
Na zakończenie Wójt powiedział , że szerszych informacji na temat programu udziela Pani 
Kierownik GOPS oraz poprosi ł  sołtysów o pozostanie na sali po zakończeniu sesji. 

Ad. 7. PRZEDSTAWIENIE PLANÓW PRACY KOMISJI STAŁYCH RADY GMINY 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Przewodniczących Komisji Rady 
Gminy Swidwin o przedstawienie planów pracy Komisji na 2016 r. 

Pan Piotr Sieradzki odczytał  plan pracy Komisji O światy, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki 
Radnych na 2016 r. (załącznik nr 1). 

Pani Iwona Piotrowicz przedstawi ła plan pracy Komisji Bud żetowej, Rozwoju 
Gospodarczego, Handlu, Us ług, Bezrobocia i Opieki Spo łecznej na 2016 r. (załącznik nr 2). 

Pan Tomasz Martul przedstawi ł  plan pracy Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony 
Srodowiska, Bezpiecze ństwa i Przestrzegania Prawa na 2016 r. (za łącznik nr 3). 

Ad. 8. GOSPODARKA MIENIEM KOMUNALNYM NA TERENIE GMINY. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie g łosu Panią  Annę  
Pietrykę  - Kierownik Referatu Rolnego i Ochrony Srodowiska UG Swidwin. 

Pani Anna Pietryka powiedziała, że przedstawi informacj ę  o stanie mienia komunalnego w 
Gminie Swidwin, która obejmuje zestaw danych o zasobie Gminy Swidwin wed ług stanu na 
dzień  3 1.12.2015 r. Stwierdzi ła, że mieniem gminnym jest ta cz ęść  mienia komunalnego, która 
należy do gminy jako osoby prawnej. Podstawowym sk ładnikiem mienia komunalnego s ą  
nieruchomo ści. Powiększenie i pomniejszenie zasobu nieruchomo ści stanowiących własność  
gminy następuje w wyniku obrotu nieruchomo ściami tj. sprzedaży, kupna, zamiany, zrzeczenia 
się , darowizny, nabycia z mocy prawa. Gospodarowanie nieruchomo ściami wchodzącymi w 
skład zasobu odbywa si ę  zgodnie z ustawą  o gospodarce nieruchomo ściami. Jeżeli chodzi o 
gospodarkę  gruntami to w zasobie gmina posiada 49,8 ha gruntów rolnych. W tym mieszcz ą  się  
grunty orne, sady, łąki, pastwiska, grunty rolne zabudowane oraz grunty pod rowami. Drogi 
gminne zajmuj ą  258,6 ha tj. 815 działek i stanowią  one najczęściej dojazd do pól. Lasy 
stanowią  6,9 ha, w tym 3,5 ha zajmuj ą  lasy, a 3,4 ha to grunty zadrzewione i zakrzaczone. 
Grunty zabudowane i zurbanizowane zajmuj ą  25,9 ha w tym są  tereny mieszkaniowe, 
przemys łowe, tereny zabudowane, niezabudowane, rekreacyjno-wypoczynkowe oraz u żytki 
kopalne. Natomiast 7,37 ha stanowi ą  pozostałe grunty w tym tereny ró żne, nieużytki, grunty 
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pod wodą . Razem w zasobie gminnym jest 348,63 ha gruntów. Grunty komunalne Gminy 
Swidwin w formie tabelarycznej stanowi ą  załącznik do niniejszej informacji, jest to podzia ł  na 
28 obrębów w gminie, z podziałem na ilo ść  działek i ich powierzchni ę  na każdym terenie oraz 
oddzielnie na działki drogowe (załącznik nr 4). 
Ogółem gmina posiada 5,86 ha gruntów w użytkowaniu wieczystym, w tym na terenie Gminy 
Swidwin 1,04 ha, a na terenie miasta Swidwina 4,82 ha. S ą  to głównie nieruchomo ści po łożone 
przy ulicy Spó łdzielczej w Swidwinie. Op łata za użytkowanie wieczyste wynosi 5% warto ści 
nieruchomo ści. 
Dzierżawa gruntów komunalnych. Zgod ę  na dzierżawę  nieruchomo ści powyżej 3 lat wyraża 
Rada Gminy podejmuj ąc stosowaną  uchwałę , natomiast do 3 lat zgod ę  na dzierżawę  wydaje 
Wójt. Grunty pozostaj ące w dzierżawie stanowi ą  16,71 ha, w tym 3 ha zajmuj ą  deputaty 
nauczycielskie. 
Nieruchomo ści budynkowe i lokalowe. Pani Anna Pietryka powiedzia ła, że w przygotowanej 
informacji ma wymienione wszystkie budynki i lokale zgodnie z numerem nieruchomo ści, 
miejscowo ścią  oraz tym, co się  w budynku znajduje. Natomiast przedstawi ła tylko statystykę , a 
zainteresowanych poinformowa ła, że mogą  zapoznać  się  z danymi w Referacie Rolnym. 
Powiedziała, że budynków stanowi ących 100% w łasno ści gminy jest 21, budynków z udzia łem 
w nieruchomo ści jest 29, budynków w u żytkowaniu wieczystym w dzia łce - 2, lokale 
mieszkalne - 48, w tym 1 lokal socjalny i 2 pustostany. Do lokali mieszkalnych przynale żą  
pomieszczenia gospodarcze oraz gara że. Gmina jest właścicielem 17 pomieszcze ń  
gospodarczych oraz 6 gara ży. 
Drogi gminne stanowi ą  582 działki o ogólnej powierzchni 256,68 ha, w tym jest 45 dzia łek 
drogowych, które posiadaj ą  status drogi publicznej. 
Na terenie gminy znajduj ą  się  świetlice wiejskie, które s ą  własnością  gminy. Czynne świetlice 
wiejskie znajduj ą  się  w miejscowościach: Ząbrowo, Bierzwnica, Cieszeniewo, Kl ępczewo, 
Kluczkowo, Krosino, Lekowo, Łąkowo, Oparzno, Rogalino, Rusinowo, Smardzko, S ława, 
Stary Przybys ław, Bełtno i Bystrzyna oraz jedna nieczynna świetlica w Berkanowie. Razem 
jest 16 świetlic czynnych ijedna nieczynna. 
Na terenie Gminy funkcjonuj ą  trzy przedszkola tj. w Kluczkowie w budynku by łej szkoły 
podstawowej, w Lekowie w budynku GOK, w Oparznie w budynku szkolnym. Pomieszczenia, 
w których funkcjonuj ą  przedszkola s ą  własno ścią  gminy, natomiast organem prowadz ącym te 
oddziały jest TPD Oddział  Okręgowy w Koszalinie. 
Gmina posiada na stanie budynki b ędące remizami OSP. Na terenie Gminy Swidwin 
funkcjonuje 6 jednostek OSP w Lekowie, Rusinowie, Z ąbrowie, Oparznie, Bierzwnicy i 
Klępczewie. Jeżeli chodzi o wyposażenie to w Lekowie jest to remiza z zapleczem socjalnym, 
garażami, świetlicą  z zapleczem kuchennym i administracyjnym oraz pomieszczeniem 
magazynowym. Ogrzewanie budynku jest gazowe. W Rusinowie jest remiza z zapleczem 
socjalnym, garaż , świetlica z zapleczem kuchennym. Jednostka jest jeszcze remontowana, 
zabezpieczona alarmem, ogrzewanie elektryczne. W Z ąbrowie remiza z jednym gara żem 
mieści się  przy świetlicy wiejskiej posiadaj ącej zaplecze kuchenne i administracyjne, 
ogrzewana elektrycznie. W Oparznie remiza z jednym gara żem mieści się  przy świetlicy 
wiejskiej posiadaj ącej zaplecze kuchenne i oddzielne pomieszczenie na kot łownię . W 
Bierzwnicy jest remiza z zapleczem socjalnym, tj gara ż , świetlica z zapleczem kuchennym, 
ogrzewanie gazowe. W Kl ępczewie obiekt przej ęty po świetlicy wiejskiej, wyposażony w 
garaż , świetlicę  i zaplecze kuchenne, obecnie w trakcie remontu, ogrzewanie elektryczne. 
Przej ęcia i przekazania mienia komunalnego. W okresie obj ętym informacj ą  przej ęto od 
Agencji Nieruchomo ści Rolnych dwie dzia łki w Krosinie o łącznej powierzchni 3,30 ha. Jedna 
z działek o numerze ewidencyjnym 46/49 jest wa żnym szlakiem komunikacyjnym między 
Krosinem, a Cieszynem. W zwi ązku z tym po nabyciu zosta ła zakwalifikowana do kategorii 
dróg publicznych. 
Sprzedaż  mienia komunalnego. W okresie obj ętym informacj ą  Gmina Świdwin sprzedała 
działkę  sklasyfikowaną  jako nieużytek o powierzchni 0,30 ha po łożoną  w Kluczkowie w 
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wyniku piątego przetargu nieograniczonego za kwot ę  4.545 zł  oraz lokal mieszkalny w 
Ząbrowie z uwzględnieniem 95% bonifikaty dla najemcy tj. za kwot ę  842,50 A. 

Ad. 9. DYSKUSJA 

Pytań  i dyskusji nie było. 

Ad. 10. PODJĘCIE UCHWAL 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Sekretarz Gminy Pani ą  Halinę  
Czajkowską  o przedstawienie projektów uchwa ł : 

- w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie dzier żawy na okres d łuższy niż  3 lata; 
(uchwalę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XIV/73/2016) 

- w sprawie wyrażenia zgody na przyj ęcie w drodze darowizny nieruchomo ści gruntowej 
w Kluczkowie; 
(uchwalę  podj ęto jednogłośnie i nadano jej Nr XIV/74/2016) 

- w sprawie przyj ęcia Programu Opieki nad zwierz ętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy Swidwin w 2016 r.; 
(uchwalę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XIV/75/2016) 

- w sprawie utworzenia Zwi ązku Powiatowo-Gminnego Powiatu Świdwińskiego; 
(uchwałę  podj ęto jednogłośnie i nadano jej Nr XIV/76/2016) 

- w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2016; 
(uchwałę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XIV/77/2016) 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Skarbnik Gminy Panią  Renatę  
Kamińską  o przedstawienie projektu uchwa ły: 

- w sprawie zmiany uchwa ły budżetowej na rok 2016; 
(uchwa łę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XIV178/2016) 

Ad. 11. ODPOWIEDZI NA ZAPYTANIA I INTERPELACJE 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedzia ł , że odpowiedzi na zadane przez so łtysów pytania 
udzielił  już  Pan Bolesław Helwig. 
Następnie Wójt odniósł  się  do sprawy zniszczonego chodnika w Oparznie i obieca ł , że 
sprawdzi co si ę  stało z chodnikiem. Odnosz ąc się  do tematu wycinki jeszcze jednego drzewa w 
Oparznie stwierdzi ł , że ten problem także zostanie rozwi ązany, jeżeli drzewo stwarza 
zagrożenie to podj ęte zostaną  odpowiednie działania. 

Ad. 12. WOLNE WNIOSKI 

Pan Krzysztof Kaszuba zwróci ł  się  do Pana Boles ława He łwiga w sprawie drogi w 
Rusinowie przy której rosną  rozłożyste lipy i kierowcy z PKS prosili by je przyci ąć , gdyż  
zahaczaj ą  o nie lusterkami. 



Pan Lech Lipka, Soltys Berkanowa powiedział , że wszyscy potrzebuj ący łóżka ortopedyczne 
mogą  zgłaszać  się  do parafialnych kó ł  Caritas lub do So łtysa. 

Ad. 13. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia Przewodnicz ąca Rady zamknęła XIV/2016 
sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 

Na tym protokól zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

(~4 «,~ tc4oj 

mgr Ania Olejniczak 

Protokołowała 

Izabela awojska 
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